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PROTOKÓŁ nr XXXVIII 

z posiedzenia Rady Gminy Osiek 
odbytego w dniu 18 sierpnia 2022 r. 

Miejsce obrad – Gminna Sala Obrad w Osieku, godz. 1700 

 
 
W posiedzeniu udział wzięło 14 radnych, lista obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Wojciech Śliwiński. 
 
Ad. 1a) Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
 
Ad. 1b) Przewodniczący odczytał porządek obrad. Uwag nie wniesiono. Przeprowadzono 
głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. Oddano głosów: 
 
Za przyjęciem porządku obrad:  - 14 radnych 
Przeciw:     -   0 radnych 
Wstrzymało się:    -   0 radnych 
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 1c) Przewodniczący zapytał - czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? Uwag nie 
wniesiono. 
 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Za przyjęciem protokołu głosowało:  - 14 radnych 
Przeciw:     -   0 radnych 
Wstrzymało się:    -   0 radnych 
 
Protokół z poprzedniej sesji nr XXXVII z dnia 21.07.2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.2 Uchwała w sprawie dotacji celowej dla OSP Osiek 
 
Proponowaną uchwałę przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 
Gospodarczego Jerzy Kłos oraz krótko omówił zakres finansowy dotacji. 
Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 14 radnych 
Przeciw:     -   0 radnych 
Wstrzymało się:    -   0 radnych 
 
Uchwała nr XXXVIII/249/2022 została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad. 3 Uchwała w sprawie dotacji celowej dla OSP Bukowiny. 
 
Proponowaną uchwałę przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 
Gospodarczego Jerzy Kłos oraz krótko omówił zakres finansowy dotacji. 
Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 14 radnych 
Przeciw:     -   0 radnych 
Wstrzymało się:    -   0 radnych 
 
Uchwała nr XXXVIII/250/2022 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 4 Uchwała w sprawie dotacji celowej dla OSP Kasparus. 
 
Proponowaną uchwałę przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 
Gospodarczego Jerzy Kłos oraz krótko omówił zakres finansowy dotacji. 
Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 14 radnych 
Przeciw:     -   0 radnych 
Wstrzymało się:                                             -   0 radnych 
 
Uchwała nr XXXVIII/251/2022 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 5 Uchwała w sprawie dotacji celowej dla OSP Radogoszcz. 
 
Proponowaną uchwałę przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 
Gospodarczego Jerzy Kłos oraz krótko omówił zakres finansowy dotacji. 
Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 14 radnych 
Przeciw:     -   0 radnych 
Wstrzymało się:                                             -   0 radnych 
 
Uchwała nr XXXIII/252/2022 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 6 Uchwała w sprawie dotacji celowej dla OSP Skórzenno. 
 
Proponowaną uchwałę przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 
Gospodarczego Jerzy Kłos oraz krótko omówił zakres finansowy dotacji. 
Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 14 radnych 
Przeciw:     -   0 radnych 
Wstrzymało się:                                             -   0 radnych 
 
Uchwała nr XXXIII/253/2022 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 7 Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 
 
Proponowaną uchwałę przedstawił Skarbnik Andrzej Krzywiński. 
 

a) dokonano zmiany planu dochodów, w tym: 

 zwiększono plan dochodów bieżących z tytułu częściowego zwrotu podatku 
VAT od poniesionych wydatków bieżących i inwestycyjnych w latach 
ubiegłych – rozdział 01043 § 0970 o kwotę 136.601,05 zł,  

 zwiększono plan dochodów bieżących w związku z zawarciem umowy 
na pomoc finansową w formie dotacji celowej z Województwa Pomorskiego 
z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu sprzętu ratowniczo-gaśniczego, 
w tym umundurowania dla jednostek OSP z terenu gminy Osiek – rozdział 
75495 § 2710 o kwotę 5.400,00 zł,  

 zwiększono plan dochodów bieżących z tytułu zwiększenia subwencji 
oświatowej na realizację zadania związanego z zatrudnieniem nauczycieli 
pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów., logopedów lub 
terapeutów pedagogicznych od 01.09.2022 r., zgodnie z pismem Ministra 
Finansów  nr ST3.4750.19.2022.g z dnia 11.08.2022 r.– rozdział 75801 § 
2920 o kwotę 23.177,00 zł,  

 zwiększono plan dochodów bieżących w związku z zawarciem Aneksu 
do Porozumienia na dofinansowania z WFOŚiGW w Gdańsku w wysokości 
35.000,00 zł z przeznaczeniem na prowadzenie punktu konsultacyjno-
informacyjnego programu "Czyste powietrze", w tym 
w 2022 r. 20.000,00 zł i w 2023 r. 15.000,00 zł – rozdział 90005 § 2460,   

 zwiększono plan dochodów bieżących i majątkowych w związku z zawarciem 
umowy z Województwem Pomorskiem na realizację projektu „Mali 
Odkrywcy” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego na lata 2014-2020 ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego w wysokości 655.134,95 zł, w tym 
w 2022 r. 525.631,88 zł i w 2023 r. 129.503,07 zł – rozdział 85395 § 2057 
i 6257,  

b) dokonano zmiany planu wydatków, w tym: 

 zwiększono plan wydatków bieżących na działalność oczyszczalni ścieków – 
rozdział 01044 § 4210 o kwotę 7.000,00 zł,  

 zmniejszono plan wydatków inwestycyjnych na realizację zadania „Rozbudowa 
sieci kanalizacji sanitarnej w gminie Osiek” – rozdział 01044 § 6050 o kwotę 
10.000,00 zł,  
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 zwiększono plan wydatków inwestycyjnych na realizację zadania „Modernizacja 
oczyszczalni ścieków w Osieku” – rozdział 01044 § 6050 o kwotę 10.000,00 zł, 

 zwiększono plan wydatków inwestycyjnych na realizację zadania „Przebudowa 
drogi gminnej do miejscowości Osiek-Dobry Brat” – rozdział 60016 § 6050 o kwotę 
61.300,00 zł, 

 zwiększono plan wydatków inwestycyjnych na realizację zadania „Przebudowa 
drogi gminnej Osiek - Wycinki” – rozdział 60016 § 6050 o kwotę 10.300,00 zł,  

 zwiększono plan wydatków inwestycyjnych na realizację zadania „Modernizacja 
ogrzewania w Ośrodku Zdrowia w Osieku” – rozdział 70095 § 6050 o kwotę 
10.000,00 zł,  

 zwiększono plan wydatków bieżących na pokrycie kosztów firmy doradczej 
sporządzającej wnioski, korekty i inne dokumenty dotyczące korekt podatku VAT – 
rozdział 75023 § 4300 o kwotę 17.000,00 zł, 

 zmniejszono plan wydatków bieżących w rozdziale 75412 § 4210 oraz zwiększono 
plan wydatków bieżących w § 2820 o kwotę 25.809,00 zł z przeznaczeniem jako 
dotacje celowe dla jednostek OSP z terenu gminy Osiek na zakup sprzętu 
ratowniczo-gaśniczego,  umundurowania oraz instalację selektywnego alarmowania,  

 zwiększono plan wydatków bieżących w związku ze zwiększeniem subwencji 
oświatowej na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń nauczycieli w rozdziale 
80101 i 80150 o kwotę 23.177,00 zł, 

 zwiększono plan wydatków bieżących na pokrycie zwrotu koszów za uczęszczanie 
dzieci z gminy Osiek do przedszkoli w innych gminach – rozdział 80104 § 4330 
o kwotę 14.000,00 zł,  

 zwiększono plan wydatków bieżących i majątkowych w związku z zawarciem 
umowy z Województwem Pomorskiem na realizację projektu „Mali Odkrywcy” 
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego 
na lata 2014-2020 ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego – rozdział 
85395 § 4017, 4117, 4177, 4217, 4219, 4247, 4307, 6057 o kwotę 
526.223,93 zł (w tym 592,05 zł środki własne gminy),   

 zwiększono plan wydatków bieżących z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 
prowadzenia punktu konsultacyjno-informacyjnego programu "Czyste powietrze" 
realizowanego w ramach porozumienia z WFOŚiGW w Gdańsku – rozdział 
90005 § 4010, 4110, 4210, 4300 o kwotę 20.000,00 zł,  

 zwiększono plan wydatków bieżących – dotacja na działalność Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Osieku – rozdział 92116 § 2480 o kwotę 1.000,00 zł,  

 
Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 14 radnych 
Przeciw:     -   0 radnych 
Wstrzymało się:                                             -   0 radnych 
 
Uchwała nr XXXIII/254/2022 została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad. 8 Uchwała w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Osiek. 
Proponowaną uchwałę przedstawił Skarbnik Andrzej Krzywiński. 
 
Zmiany dotyczą uaktualnienia pozycji:  

 dochodów ogółem, dochodów bieżących i majątkowych w 2022 r. oraz 
dochodów w 2023 r.  

 wydatków ogółem, wydatków bieżących i inwestycyjnych w 2022 r. oraz 
wydatków w 2023 r.  

W wykazie przedsięwzięć zmieniono nakłady finansowe, limity wydatków i limity 
zobowiązań w przedsięwzięciach:  

 Mali Odkrywcy,  

 Uruchomienie i prowadzenie punktu konsultacyjno-informacyjnego Programu 
„Czyste Powietrze”  

 Modernizacja oczyszczalni ścieków w Osieku.  
 
Połączone komisję są za przyjęciem uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało:  - 14 radnych 
Przeciw:     -   0 radnych 
Wstrzymało się:                                             -   0 radnych 
 
Uchwała nr XXX/255/2022 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9 Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 
Radna Teresa Eggert zadała pytanie o zakończoną modernizację stacji uzdatniania wody – 
Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński – Modernizacja została zakończona, trwa proces 
zwiększenia jakości wody. 
Radna Alicja Ciarkowska zadała pytanie o budowę drogi w Karszanku - Odpowiedzi udzielił 
Wójt Janusz Kaczyński – oczekujemy na rozstrzygnięcie pozostałych części przetargu 
i ustalenie harmonogramu. 
Radny Jerzy Kłos zapytał o określenie, kiedy woda w wodociągu uzyska maksymalną jakość 
- Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński – prowadzone są płukania oraz uruchomiono 
3 punkty pomiaru jakości wody.  
Radny Jerzy Kłos zapytał o budowę dróg na osiedlu - Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz 
Kaczyński – ze względu na koszty zakres został okrojony i zmieniona została technologia 
budowy. 
 
Ad. 10 Wolne wnioski. 
Radna Teresa Eggert zadała pytanie o budowę wodociągu do miejscowości Wierzbiny 
Karszanku - Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński – Rozważana jest możliwość 
podłączenia do sieci Gminy Lubichowo. 
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Radna Beata Szeible zadała pytanie o organizację ruchu w trakcie remontu drogi powiatowej 
Jaszczerek – Leśna Jania - odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński – należy 
to do obowiązków wykonawcy lub inwestora ale możliwa jest interwencja UG Osiek. 
Radny Leszek Waliński poprosił o symulacje przedłużenia pracy przedszkola.  
Radny Leszek Waliński zapytał, czy problemy z wodą spowodowane są złożem filtrującym - 
- Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński – problemem jest to, że nie ma obiegu 
okrężnego wody, bo sieć jest gwiaździsta. Z badania na badanie jakość wody się polepsza. 
Problemem są bakterie zimnolubne odporne na chlorowanie. 
Radny Jerzy Kłos dodał, że projektanci mogli przewidzieć problemy, które powstały 
po rozbudowie sieci wodociągowej. 
Radny Wojciech Cherek stwierdził, że pierścień wodociągowy może spowodować 
pogorszenie jakości wody - Odpowiedzi udzielił Wójt Janusz Kaczyński – wprost przeciwnie, 
bakterie zimnolubne nie będą zalegać i szybciej się wypłuczą z układu. Jeżeli sytuacja się nie 
poprawi, będzie poszukiwany specjalista do rozwiązania problemu. 
Radny Jerzy Kłos zapytał, kiedy rozpoczną się budowy dróg z przetargów – Odpowiedzi 
udzieliła Zastępca Wójta Joanna Gniewkowska – Drogi na Wycinki i Dobry Brat – 5 miesięcy 
od podpisania umowy. Drogi z programu „Polski Ład” – 6 miesięcy od podpisania umowy. 
Cała inwestycja ma być zakończona do końca przyszłego roku. 
 
 
Ad. 11 Zakończenie obrad. 
Obrady sesji zakończone zostały o godz. 17:45. 
 
  
 Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy: 

 Joanna Chabowska Wojciech Śliwiński 


